

QK2205040

# 西亚非洲

## WEST ASIA AND AFRICA

中国社会科学院西亚非洲研究所主办



ISSN 1002-7122  
9 771002 712222 02>

总第282期  
2022 **1**

总第 282 期  
2022

2022 年 2 月 10 日出版

西 亚 非 洲

— XIYA FEIZHOU — (双月刊)

主 编 李新烽  
副 主 编 王林聪  
常务副主编 安春英  
编辑部主任 詹世明

### 编辑委员会

(以姓氏笔画为序)

王林聪 牛新春

刘中民 刘鸿武

安春英 李伟建

李安山 李绍先

李智彪 李新烽

杨 光 余建华

沐 涛 张宏明

张 春 张振克

张倩红 周 烈

洪永红 姚桂梅

贺文萍 唐志超

黄民兴 韩志斌

詹世明

[俄罗斯]瓦西列夫

### 编辑部成员

史晓曦 安春英

詹世明 樊小红

## 目 次

### · 热点透视 ·

- 3 从“同路人”到“致命对手”:美国对外战略界  
对伊斯兰极端主义认知的演变 王 震

### · 非洲气候变化专题 ·

- 31 撒哈拉以南非洲应对环境与气候变化的本土选择  
张永宏 王 达
- 51 非洲能源转型的内涵、进展与挑战 张 锐
- 73 从边缘到中心:南非气候政治发展析论 赵 斌
- 93 气候地缘竞合背景下的非洲议题与中非合作  
于宏源 汪万发

### · 国别研究 ·

- 111 19 世纪埃及与现代世界体系的历史互动  
王 泰 任 钰
- 134 黎巴嫩治理困境的根源探析  
丁 隆 刘国熙
- 156 英文摘要

## CONTENTS

### In Focus

- [3] From “Fellow Traveler” to “Fatal Enemy”: The Evolution of the Perception of Islamic Extremism in the U. S. Foreign Strategy Community *Wang Zhen*

### Climate Change in Africa

- [31] Local Choices of Sub-Saharan Africa in Tackling Environment and Climate Change *Zhang Yonghong & Wang Da*
- [51] Connotation, Progress and Challenges of Energy Transition in Africa *Zhang Rui*
- [73] From the Fringe to the Center: An Analysis of Developments of Climate Politics in South Africa *Zhao Bin*
- [93] African Issues of Climate Geopolitical Competition and Cooperation and China - Africa Cooperation *Yu Hongyuan & Wang Wanfa*

### Country Studies

- [111] Historical Interaction between Egypt and the Modern World System in the 19<sup>th</sup> Century *Wang Tai & Ren Yu*
- [134] Analysis of Origins of Impasse of State Governance in Lebanon *Ding Long & Liu Guoxi*
- [156] Abstracts



西 亚 非 洲

— XIYA FEIZHOU —



中国标准连续出版物号：ISSN 1002-7122  
CN 11-1150/C

定 价：40.00元